



The 2nd International Conference on Nature Conservation and Resource Preservation – Towards Activating the 2030 Strategy and Beyond

King Salman International University - Ras Sudr
25-27 November 2025

Conference Directions:



1. International agreements and treaties and their role in protecting genetic resources through the preservation and development of natural resources.

2. Preserving genetic resources in the context of technological advancement such as genome documentation and innovations in biotechnology.

3. Natural terrestrial and marine resources.

4. The role of women and the development of regional communities in the nature conservation and natural resources.

5. Investing in natural resources and transitioning from declining economies to a renewable economy.



6. Sustainable development and resource conservation after 2030 Defining future visions for conserving natural resources and promoting sustainable development.

7. The impact of climate change and desertification on the green economy and the role of national initiatives.

Under the Auspices of

Prof. Dr. Mohamed Ayman Ashour
Minister of Higher Education and Scientific Research

Prof. Dr. Maya Morsi
Minister of Social Solidarity

Conference Head

A-Prof. Dr. Mai Allam

Head of ISISD International Institution
Former head of Reginal Development Centers, ASRT

Conference Honorary Head

Prof. Dr. Ayman F. Abou Hadid
Former Minister of Agriculture

Conference Honorary Head

Prof. Dr. Abdel-Ghany El-Gindy
Dean of the Faculty of Desert Agriculture at Ksiu University

المؤتمر الدولي الثاني لصون الطبيعة والحفاظ على مواردها - نحو تفعيل استراتيجية 2030 وما بعدها



جامعة الملك سلمان الدولية - رأس سدر
25-27 نوفمبر 2025

اتجاهات المؤتمر :

1. الاتفاقيات الدولية و المعاهدات ودورها في حماية الموارد الوراثية بصون و تنمية الموارد الطبيعية.

2. صون الأصول الوراثية في ظل التقدم التكنولوجي مثل توثيق الجينوم والابتكارات في مجال التكنولوجيا الحيوية.



3. الثروات الطبيعية الأرضية و البحرية.

4. دور المرأة و تنمية المجتمعات الإقليمية في مجال صون الطبيعة و الموارد الطبيعية.

5. الاستثمار في الموارد الطبيعية و التحول من الاقتصادات المتراجعة الى الاقتصاد المتجدد.

6. التنمية المستدامة و حفظ الموارد ما بعد عام ٢٠٣٠ تحديد الرؤى المستقبلية لحفظ الموارد الطبيعية و تعزيز التنمية المستدامة.

7. تأثير تغير المناخ و التصحر على الاقتصاد الأخضر و دور المبادرات الوطنية.



تحت رعاية

أ.د. محمد أيمن عاشور
وزير التعليم العالي والبحث العلمي

أ.د. مايا مرسي
وزيرة التضامن الاجتماعي

رئيس المؤتمر

استاذ مساعد د. مى علام

رئيس المؤسسة الدولية ISID و

الرئيس السابق لمراكز التنمية الاقليمية ASRT

رئيس شرف المؤتمر

أ.د. أيمن فريد أبو حديد
وزير الزراعة السابق

رئيس شرف المؤتمر

أ.د. عبد الغني الجندي
عميد كلية الزراعة الصحراوية بجامعة الملك سليمان